
Parlament České republiky
POSLANECKÁ  SNĚMOVNA

2007
5. volební období

Z Á P I S

z 16. (výjezdní) schůze
výboru pro evropské záležitosti

konané ve dnech 16. – 18. května 2007



Přítomni: prezenční listina

Omluveni: prezenční listina 

Výjezdní  schůze  byla  schválena  usnesením VEZ č.  123 z  14.  schůze  konané  dne  
12. dubna 2007 a měla následující pořad:  

středa 16. května
16.00 hod. 

odjezd  autobusem z Prahy
příjezd do Brna cca 18.30 hod. 

19.30 hod. 
pracovní večeře se zástupci Masarykovy univerzity 

čtvrtek 17. května
9.30 hod.

jednání  se  zástupci  Jihomoravského  kraje,  Magistrátu  města  Brna  a  zástupci
nevládních organizací 

11.30 hod. 
setkání s novináři 

12.00 hod.
odjezd do Mikulova 

15.00 hod. – 17.00 hod.
jednání  s  1.  náměstkem  ministra  zemědělství  RNDr.  Ivo  Hlaváčem  a  zástupci
producentů vína, Svazu integrované produkce hroznů a vína, Agrární komory a Svazu
ekologických zemědělců 

18.00 hod.
odjezd do Čejkovic

18.30 hod. 
prohlídka Templářských sklepů v Čejkovicích 

19.30 hod. 
pracovní  večeře  se  zastupitelem  Mikulova  a  ředitelem  Správy  Chráněné  krajinné
oblasti  Pálava RNDr. Jiřím Matuškou a generálním ředitelem Templářských sklepů
Čejkovice Ing. Pavlem Pastorkem 

pátek 18. května
 9.00 hod.

odjezd do Prahy 
cca 11.30 hod. 

příjezd do Prahy 

 Pracovní večeře se zástupci Masarykovy univerzity
 

Pracovní večeře se z Masarykovy univerzity zúčastnili zástupci Fakulty sociálních studií,
Katedry  mezinárodních  vztahů  a  evropských  studií  doc.  PhDr.  Zdeněk  Kříž,  Ph.D.,  PhDr.
Markéta Pitrová, Ph.D., PhDr. Petr Suchý, Ph.D. a PhDr. Jan Závěšický.

Hlavní témata diskusí se týkala aktuálních otázek Evropské unie, zejména současného
německého předsednictví a také budoucího českého předsednictví v první polovině roku 2009. 
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Zajímavě se rozvinula také debata ohledně zapojení parlamentu do příprav a průběhu
českého předsednictví v Radě EU  a také participace akademické sféry na této události. 

 Jednání  se  zástupci  Jihomoravského  kraje,  Magistrátu  města  Brna  a  zástupci
nevládních organizací

Témata  diskusí  se  zástupci  Jihomoravského kraje,  Magistrátu  města  Brna a  zástupci
nevládních  organizací  se  týkala  připravenosti  na  čerpání  fondů  EU,  bariér  čerpání  fondů  
a kvality versus kvantity (zvláště v dopravní infrastruktuře).

Poslance  přivítal  primátor  města  Brna  Roman  Onderka,  který  stručně  představil  tři
největší projekty města Brna z oblasti dopravy a cestovního ruchu.

Náměstek  primátora  Ladislav  Macek pak  stručně  zmínil  některé  problémy,  kterým
žadatelé při čerpání musí čelit. Zejména jde o rychlé změny na požadavky projektů či nejistotu
ohledně obsahové podoby žádosti pro čerpání.

Ředitelka  Úřadu  Regionální  rady  soudržnosti  Jihovýchod  Mgr.  Marta  Sargánková  
představila hlavní bariéry čerpání operačních programů pro období 2007 – 2013. Jako první
zmínila  zpoždění  ve  vyjednávání  Národního  strategického  referenčního  rámce  (NSRR)  
a operačních programů (OP), takže výzvy budou vyhlašovány až na podzim, což povede k tomu,
že v letošním roce ČR nevyčerpá ani korunu. Další bariéry podle Mgr. M. Sargánkové spočívají
v metodice Integrovaného plánu rozvoje města či v nastavení finančních toků (předfinancování
regionálních operačních programů (ROP)) a dále také ve spuštění jednotného monitorovacího
systému strukturálních fondů pro období 2007 – 2013 (zatím nebyla zahájena příprava).

RNDr. Iveta Macurová z Odboru regionálního rozvoje Jihomoravského kraje upozornila
na semináře, které kraj pořádá pro pracovníky obcí, kteří se zabývají regionálním rozvojem. 

Dr.  Marie  Zezulková,  vedoucí  kanceláře  strategie  Magistrátu  města  Brna,  zdůraznila
provázanost rozvojových projektů a také jejich nastavení v rámci sedmiletého programovacího
období.

Mgr.  Radek  Bogdan,  vedoucí  oddělení  hospodářského  rozvoje  Odboru  územního
plánování a rozvoje Magistrátu města Brna, představil svou prezentaci s názvem Bariéry čerpání
(nárůst byrokracie, nelogická struktura operačních programů, nedokončené vyjednávání ohledně
Národního  strategického  referenčního  rámce,  chaotický  způsob  projednávání  programových
dokumentů,  nejistota  ohledně podoby Integrovaného plánu rozvoje města).  Dále  R. Bogdan  
vyjádřil kritiku na přebujelost operačních programů, na rozšiřující se řídící orgány na příslušných
ministerstvech a na aparát zprostředkujících subjektů. Závěr svého projevu věnoval OP Doprava.

Mgr.  Libor  Opluštil,  zástupce  ředitele  Regionální  rozvojové  agentury  jižní  Moravy,
představil práci agentury – projekty připravované pro města, kraje, soukromé subjekty.

Mgr.  Dvořáková, projektová manažerka Regionální  rozvojové agentury jižní Moravy,
uvedla, že se zabývá zejména přeshraničními projekty, nicméně upozornila také na skutečnost, že
neziskové organizace a menší obce si  nemohou dovolit  předfinancování  projektů a jsou tak
nuceny brát si úvěry u bank, které tímto na evropských fondech vydělávají.

 Jednání s 1. náměstkem ministra zemědělství PhDr. Ivo Hlaváčem, MBA a zástupci
producentů  vína,  Svazu  integrované  produkce  hroznů  a  vína,  Agrární  komory  
a Svazu ekologických zemědělců

 Předmětem  tohoto  bodu  byly  diskuse  na  téma  „Výhled  pro  české  ovocnářství  
a vinohradnictví v EU“ a také „Reforma společné zemědělské politiky a české předsednictví
EU“.
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Úvodní slovo pronesl první náměstek ministra zemědělství PhDr. Ivo Hlaváč, MBA,
který seznámil přítomné s aktuální situací týkající se operačních programů pro zemědělství  
a také se věnoval přípravě českého předsednictví z pohledu jeho rezortu.

Spolupracovník  nám.  I.  Hlaváče,  Ing.  Antonín  Králíček z oddělení  pro  víno
Ministestva zemědělství, informoval přítomné o kladech reformy trhu s vínem.

Ing.  Martin  Bagár,  Ph.D.  ze  Svazu  integrované  produkce  hroznů  a  vína  seznámil
přítomné   se  situací  ohledně  ovocnářství  a  vinohradnictví  v  České  republice.  Zvláštní
pozornost  pak  byla  věnována  diskuzi  o  produkci  bio  vín  a  možnosti  zavedení  systému
organického pěstování na vinicích.

Ing.  Vladimíra Mrázová, marketingová ředitelka vinařství Sonberk, a. s., představila
problémy produkce a obchodu středního a malého vinařství v ČR – jde zejména o nízkou
podporu pěstování révy (dotace), přílišnou administrativu ze strany úřadů, absenci dotačních
titulů pro modernizaci sklepního hospodářství, problém údržby půdy a další. 

Prezident Agrární komory ČR Ing. Jan Veleba mimo jiné upozornil zejména na fakt, že
čeští  zemědělci  z velké  části  hospodaří  na  pronajaté  půdě,  kterou  v mnoha  případech
nemohou odkoupit. Další debata se týkala systému dotací v ČR i EU.

 
/zapsala Kristýna Jindráková/

Josef Šenfeld v. r. Ondřej Liška v. r.
ověřovatel výboru předseda výboru
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